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Warszawa, dnia 29 czerwca 2015 r. 

PROTOKÓŁ 

z XII posiedzenia Rady do Spraw Cyfryzacji, które odbyło się 11 czerwca 2015 roku, 

o godzinie 13:00 w siedzibie Ministerstwa Administracji i Cyfryzacji. 

Posiedzenie Rady rozpoczęło się od wręczenia przez ministra Andrzeja Halickiego 

nominacji dwóm nowym członkom Rady: Andrzejowi Wyrobcowi, podsekretarzowi stanu 

w Ministerstwie Kultury i Dziedzictwa Narodowego oraz Panu Jarosławowi Lipszycowi, 

prezesowi Fundacji Nowoczesna Polska. Jednocześnie Przewodniczący poinformował 

uczestników spotkania o rezygnacji z członkostwa w Radzie Joanny Berdzik, podsekretarz 

stanu w Ministerstwie Edukacji Narodowej. Minister Berdzik w dalszym ciągu będzie 

pracować w zespole do spraw kompetencji cyfrowych. 

Minister Halicki wspomniał, że należy pomyśleć o nowelizacji ustawy o informatyzacji 

działalności podmiotów realizujących zadania publiczne w kontekście zasad funkcjonowania 

Rady do Spraw Cyfryzacji w nowej kadencji. 

Przewodniczący przedstawił nowe kierunki działalności Rady w drugim roku 

działalności: 

 świadczenie usług drogą elektroniczną, 

 dostęp do informacji publicznej, 

 prace na arenie europejskiej. 

1. Ustawa o świadczeniu usług drogą elektroniczną (UŚUDE) oraz ustawa o dostępie 

do informacji publicznej (UDIP).  

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały Rady dotyczącej UŚUDE zostaje 

wykreślony w związku z przekazaniem Radzie projektu UŚUDE do dalszych prac. Minister 

Halicki przekazał także Radzie projekt UDIP do dalszych prac. Rada ma za zadanie 

wypracować porozumienie w sprawie tych projektów, tak żeby opracowane dokumenty były 

kompletne i pogłębione konsultacjami społecznymi. 

Przewodniczący zasygnalizował także potrzebę przejrzenia po kątem nowelizacji Prawa 

telekomunikacyjnego.  
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2. Sprawozdanie ze spotkania z wiceprzewodniczącym KE Andrusem Ansipem oraz 

omówienie dalszych prac nad stanowiskiem w sprawie Jednolitego Rynku 

Cyfrowego.  

W dniu 14 maja br. miało miejsce spotkanie niektórych członków Rady oraz 

przedstawicieli różnych branży z Komisarzem Andrusem Ansipem. Na spotkaniu dyskutowano 

o różnych elementach Jednolitego Rynku Cyfrowego. Minister Halicki poinformował, że 

Ministerstwo pracuje nad dokumentem rządowym w tej sprawie i zwrócił się z prośbą do Rady, 

aby wzięła ona udział w konsultacjach tego dokumentu. 

3. Prezentacja współpracy z Uniwersytetem Warszawskim (UW). 

Profesor Anna Giza-Poleszczuk, prorektor Uniwersytetu Warszawskiego do spraw 

rozwoju i polityki finansowej, przedstawiła koncepcję współpracy z Radą oraz zaprezentowała 

ideę projektu Digital Economy Lab (Laboratorium Gospodarki Cyfrowej). Projekt ten został 

pomyślany jako narzędzie i szansa na zintegrowanie wokół tematyki nowoczesnych technologii 

i cyfryzacji różnych dyscyplin i różnych specjalistów. Zamysłem Laboratorium była próba 

zsieciowania szerszego środowiska – współpraca z Politechniką Warszawską oraz jako lider 

Konsorcjum DARIAH-PL, które skupia 16 podmiotów w dziedzinie humanistyki cyfrowej 

z całej Polski. Cele, które przyświecają projektowi DELab to próba stworzenia platformy dla 

inspiracji i wymiany idei. Drugim celem jest cel badawczy – badania naukowe, ale także 

wzmocnienie umiejętności robienia inteligentnych badań aplikacyjnych. Trzecim celem jest 

wzmocnienie zdolności wykorzystywania nowych technologii dla rozwoju.  

Aktualnie Laboratorium koncentruje się na kilku kwestiach, takich jak: 

 gospodarka cyfrowa, 

 budowy konsorcjum na rzecz wzmocnienia zdolności do inteligentnego 

korzystania z danych administracyjnych, 

 projekt dotyczący zrozumienia funkcjonowania nowoczesnych technologii 

w organizacji, 

 humanistyka cyfrowa, 

 smart cities – związek między technologiami a miastem. 

Obszary współpracy oferowane przez DELab to: identyfikowanie istotnych projektów 

(wypracowanie agendy badawczej), wspólne aplikowanie w różnego rodzaju konkursach, 

komunikowanie cyfryzacji i nowoczesnych technologii oraz organizacja seminariów 

i konferencji korzystając z sieci akademickich kontaktów. 
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Cele współpracy zostały uznane za korzystne zarówno dla Rady jak i środowiska 

naukowego. Kwestią do rozstrzygnięcia jest formuła takiej współpracy. Zwrócono uwagę na 

fakt, iż Rada nie może być stroną porozumień. Zaproponowano, że Rada zarekomenduje 

współpracę z UW, a następnie Przewodniczący zwróci się z prośbą do ministra Halickiego 

o podpisanie umowy o współpracę. Zaznaczono, że współpraca nie będzie ograniczać się tylko 

do Uniwersytetu Warszawskiego, ale także będzie otwarta na współpracę z innymi uczelniami.  

4. Sprawozdanie z wyników pilotażu programu „Cyfrowa szkoła”. 

Minister Joanna Berdzik przedstawiła prezentację, która wcześniej została rozesłana do 

członków Rady pt. „Rządowy program rozwijania kompetencji uczniów i nauczycieli 

w zakresie stosowania technologii informacyjno-komunikacyjnych CYFROWA SZKOŁA”. 

Minister Berdzik wymieniła m.in.: obszar działań w programie pilotażowym, informacje 

dotyczące e-podręczników, informację dotyczącą realizacji programu „Cyfrowa szkoła oraz 

obszary „e-szkoła” i „e-uczeń” oraz główne zadania oraz rezultaty programu. Wspomniała 

także o szansach jaką daje nowa perspektywa finansowa 2014-2020 oraz o rekomendacjach 

jakie zostały przekazane marszałkom województw.  

Podkreślono znaczenie województw oraz strategii w regionach w kontekście przyszłości 

programu „Cyfrowa szkoła”. Minister Halicki wspomniał o posiedzeniu Komisji Wspólnej 

Rządu i Samorządu Terytorialnego, w której uczestniczą przedstawiciele wszystkich 

województw, uznał że Komisja jest dobrym forum do przedstawienia informacji dotyczących 

programu. 

Poruszono także sprawę zapotrzebowania na konkretne kompetencje w kontekście rynku 

pracy. Program „Cyfrowa szkoła” podnosi kwestię nauki programowania w szkole oraz kwestię 

korzystania z nowoczesnych technologii jako naturalnego narzędzia codziennego użytku. 

5. Sprawozdanie zespołu do spraw kompetencji cyfrowych. 

Prace zespołu nabrały rozpędu w okolicach marca 2015 r. ze względu na potrzebę 

przygotowania ram merytorycznych związanych z działaniami w III osi POPC dotyczące 

e-kompetencji. Kluczową kwestią jest obecnie opracowanie Ramowego Katalogu Kompetencji 

Cyfrowych. Rada została poproszona o zaopiniowanie tego dokumentu. Alek Tarkowski, 

koordynator zespołu do spraw kompetencji cyfrowych, zorganizował 25 maja br. w MAC duże 

spotkanie konsultacyjne z przedstawicielami ponad 20 organizacji, następnie konsultacje 

kontynuowane były on-line. Ramowy Katalog Kompetencji Cyfrowych potrzebny jest do 
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wyznaczenia standardów szkoleń w ramach Działania 3.1 POPC (duże działanie na rzecz 

rozwoju e-kompetencji). Jednocześnie istotne jest spojrzenie bardziej całościowe, ogólne 

(zarówno w MAC jak i międzyresortowo). Zespół ds. kompetencji cyfrowych uczestniczył 

także w przygotowaniu we współpracy z Włodzimierzem Marcińskim, Liderem Cyfryzacji 

w Polsce, manifestu na rzecz e-kompetencji. Kolejnym krokiem będzie sformułowanie 

postulatów realizujących ten manifest (w przyszłości będą podstawą do sformułowania 

szerszego dokumentu strategicznego).  

6. Sprawy inne. 

Mariusz Madejczyk, koordynator zespołu do spraw informatyzacji państwa, zobowiązał 

się przekazać Przewodniczącemu dwa projekty uchwał do konsultacji członków Rady. 

Pierwszy projekt zawiera 8 rekomendacji istotnych z punktu widzenia informatyzacji państwa. 

Drugi projekt dotyczy tematów, które zespół chciałby poruszyć w drugim roku działalności 

Rady, są to: dyskusja z interesariuszami (szczególnie chodzi o MAC, MIR oraz CPPC), którzy 

są odpowiedzialni za konkursy do Działania 2.1 POPC oraz identyfikacja uwierzytelniania. 

Przewodniczący przypomniał uczestnikom spotkania o prośbie Ministra Halickiego 

dotyczącej przygotowania opinii na temat aktualności regulacji zawartych w aktach 

wykonawczych do ustawy o informatyzacji podmiotów realizujących zadania publiczne.  

Poruszono sprawę dwóch projektów uchwał. Członkowie Rady zgodnie uznali, że projekt 

uchwały w sprawie skanów i digitalizacji dóbr kultury nie będzie dalej procedowany przez 

Radę. Natomiast w przypadku drugiego projektu dotyczącego wykorzystywania przez 

administrację publiczną tzw. „serwisów społecznościowych” – Przewodniczący wykreślił go 

z listy projektów uchwał ze względu na brak propozycji dotyczącej brzmienia tej uchwały. 
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Uczestnicy spotkania: 

1. Minister Andrzej Halicki 

Członkowie Rady: 

1. Igor Ostrowski – Przewodniczący 

2. Iwona Wendel – Wiceprzewodnicząca 

3. Joanna Berdzik 

4. Jan Maciej Czajkowski 

5. Piotr Kabaj 

6. Jarosław Lipszyc 

7. Maciej Maciejowski 

8. Mariusz Madejczyk 

9. Grzegorz Sibiga 

10. Dominik Skoczek 

11. Anna Streżyńska 

12. Alek Tarkowski 

13. Elżbieta Traple 

14. Agata Wacławik-Wejman 

15. Piotr Waglowski 

16. Andrzej Wyrobiec 

Zaproszeni goście: 

17. Anna Giza-Poleszczuk (UW) 

18. Janusz Krupa (MEN) 

19. Katarzyna Śledziewska (UW) 

Sekretariat Rady: 

20. Magdalena Krupa (MAC) 

21. Tomasz Trzaska (MAC) 


